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Co připravujeme v novém 
roce? 

Rok 2024 je již minulostí a nyní můžeme hodnotit, co 
se v obci podařilo dokončit a následně představit plány 
pro rok 2025. 

Dlouho očekávané řešení nakládání s odpadními 
vodami jsme zahájili. Po vleklých sporech o povolení 
vybudovat soustavu DČOV, která nahradí původní 
záměr výstavby centrální kanalizace, byly zahájeny 
projekční práce. Do konce ledna byly zakresleny 
situační plány umístění a dále po jejich schválení 
vlastníky dojde k přípravě projektové dokumentace. 
Předpokládáme, že v říjnu bychom mohli dostat 
stavební povolení a začít budovat. 

Pro ostatní, kteří váhali nebo nestihli podat žádost 
do prvního kola, bude připravena další možnost. 
Jakmile v březnu ministerstvo životního prostředí 
vyhlásí novou výzvu, budeme Vás ihned informovat, 
abychom opět vyplnili dotazníky a přihlášky.

Na místním hřbitově pokračujeme i nadále                
v budování chodníků. V letošním roce plánujeme 
dokončit poslední úsek a upravit místo pro odkládání 
odpadů. Zemní práce by mohly začít v jarním období, 
abychom vše stihli do konce června. 

Již jsme zahájili výběrové řízení na rekonstrukci 
schodišť u kostela. Tato stavba se připravuje již několik 
let a v letošním roce bychom měli nejen zahájit, ale         
i dokončit část připravovaného projektu. Našim cílem 
je, abychom na obecní hody již měli schody hotové        
a nemuseli se bát o bezpečnost a zdraví občanů , kteří je 
využívají.

Před koncem roku se podařilo kus práce na budově 
č.p.109 a našim cílem je, abychom letos stavbu 
dokončili. Jsme si vědomi, že bez další obětavé práce 
brigádníků nebude lehké tento cíl uskutečnit. Na 
odborné práce již vybíráme firmy a jsme přesvědčeni, 
že do konce roku budeme mít připraveno na stěhování 
obecní techniky do nových prostor.

Práce na obecních budovách a jejich modernizace 
jsou cílem pro zlepšení jejich užívání a zároveň 
snižování energetické zátěže pro obecní rozpočet.          
V budově mateřské školky a sokolovně byly pořízeny 
nové plynové kotle, letos za pomocí brigády členů 
Tělovýchovné jednoty zateplíme budovu sociálek          
u sokolovny a zahájíme   práce pro rekonstrukci dalších 
budov. Zpracováváme studii využití některých za 
účelem výstavby bytů.

Samozřejmě máme rozděláno plno další práce, ale 
nejvíce nás všechny zajímá výstavba chodníků. Přestože 
jsme již měli zpracovanou studii, tak teprve díky 
dokončení operátu můžeme pokračovat. Letos zahájíme 
projekční práce, o kterých budem průběžně informovat. 
Budeme muset některé majitele oslovit o spolupráci       
a součinnost, jelikož nemáme dostatek prostoru pro 
umístnění chodníků na obecní pozemky. Věřím, že se 
jedná o velice důležitou stavbu a nebude větších 
problémů  najít společné řešení. 

A letos nově i na odpady 
O odpadech jsme již mnoho napsali a od března        

i měníme. Dosavadní svozovou společnost nahradí 
nová, díky které chceme  snížit náklady, ale hlavně 
zajistit monitoring nad odpadovým hospodářstvím       
v obci. Přestože snížíme vývoz komunálních odpadů ze 
dvou na čtyři týdny, tak rozdáme do domů nádoby na 
plasty a následně i BIO odpad. 

Odpadům se budeme ze široka věnovat na dalších 
stránkách.

Život v obci je hlavně o práci, a proto pořídíme 
další techniku. Nový traktor na sečení trávy, 
kontejnery na odpady i automobil. Stávající technika 
již dosluhuje a bez nové bychom nebyli schopni 
zajistit služby v obci.

Nelze predikovat, jak se bude dále vyvíjet dotační 
politika státu, ale je jisté, že doba štědrých dotací 
končí. Nyní se pokoušíme zajistit balík peněz na 
rekonstrukce místních komunikací, které potřebují 
naléhavě opravy. Jednáme o zajištění pozemku            
k vybudování sběrného  místa na odpady.

Jelikož jsem přesvědčen, že naše obec se stále 
rozvíjí a životní úroveň stoupá několik let, přihlásíme 
se do soutěže Vesnice roku 2025. To, co je pro nás 
samozřejmostí, je v mnoha obcích neřešitelný 
problém. Máme co ukázat a věřím, že budeme silným 
soupeřem dalším účastníkům soutěže.
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O síle a ochotě zajišťovat kvalitní kulturní                    
a společenský život není potřeba jen mluvit. Jsme obcí, 
kde doposud máme mnoho nadšenců ve spolcích, ale     
i jednotlivců, kteří nejen udržují tradice, ale stále 
vymýšlejí nové společenské akce. Přestože slýchám, jak 
se v obci nic neděje, tak již vím, že kdo nechce ani vyjít z 
domu, nemůže žít spokojený život. Čekat, že se o něj 
postarají druzí, je sobeckost  a člověk nemůže být ani se 
sebou spokojený.

Závěr roku byl pestrý a nabídl vyžití všem. Adventní 
koncert, rozsvěcení stromu, troubené koledy, sportovní 
aktivity a společný ohňostroj.

Kulturní život a společné akce

Caption

Rok plný akcí 
Letošní rok jsme zahájili tradiční Tříkrálovou 

sbírkou, která byla velice štědrá. Hasičský ples zaplnil 
sál do posledního místečka. 2.února vyrazíme 
společně bruslit a 1.března proběhnou masopustní 
oslavy Vodění medvěda.

A nač se můžeme těšit? 
22.2. Maškarní karneval     7.9. Soutěž mladých hasičů 
  1.3.  Vodění medvěda     20.-21.9.Obecní hody 
Duben Velikonoční tvoření    8.11. Poslední leč   
30.4. Pálení čarodějnic                       6.12. Rozsvěcování stromu   
10.5. Turistický pochod 
31.5. Kácení máje 
28.6. Fotbálek Na Zahradách 
18.7. Cyklovýlet 
23.8. Festival kotlíkových gulášů 
24.8.  Soutěž v požárním útoku 

Další akce budou uveřejněny během roku. 

Obec žije badmintonem 
Pokud někdo nevěřil, že opravená sokolovna 

nebude využívaná, tak se mýlil. V pracovní dny ji 
využívá škola a v odpoledních hodinách spolky           
a mnoho jednotlivců. Pro děti organizuje TJ kroužek 
Medvědí stezka a Cvičení rodičů s dětmi. Cvičení žen 
nabízí volnočasový pohyb pro ženy všech generací. 
Kolektivní sporty jsou zastoupeny volejbalem              
a florbalem. Nejvíce je sál vytížen badmintonem, který 
již získal největší oblibu.

Není tedy překvapení, že do kalendáře sportovních 
akcí již patří vánoční turnaj smíšených dvojic a turnaj 
stoletých.

Turnaj stoletých
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A již odpady podrobně
Zákonnou povinností je informovat o stavu nakládání s odpady v obci. Jste i vy zvědaví, co se děje s odpadem, 

kde končí a kolik nás to stojí? Uveřejňujeme tedy statistiku za rok 2024 porovnání s rokem 2023.

Dle předložených čísel vidíte, že velice mírně 
klesá Směsný odpad v černých popelnicích. Jelikož 
třídíme Velkoobjemový odpad, tak i ten klesá. 
Plasty rostou, ale bohužel sklo a papír hodně 
klesl.Kde tedy je? Nejspíše skončil v černé 
popelnici! 

A proč je to špatně?  
Nejenom je to pro obec dražší, ale navyšuje to 

roční produkci na občana, která je limitovaná 
zákonem.

 

Jak jsme tedy hospodařili ekonomicky? 
Za odpad v černé popelnici platíme a zvyšuje nám 

množství na osobu, které je limitováno zákonem. 
Naopak za vytříděný odpad dostáváme odměny.  

Celkem jsme zaplatili za odpadové 
hospodářství necelých 900 000,-Kč. Na 
poplatcích jsme vybrali necelých 700 000,-
Kč. Je tedy patrné, že chybí 200 000,Kč na 
úhradu všech nákladů a přesto jsme 
nezvyšovali roční poplatek.

 Nikdo jej za nás nezaplatí, ale díky společnému 
třídění jsme získali odměny, které tento rozdíl 
pokryjí. Přesně řečeno, pokud bychom netřídili, tak 
musíme roční poplatek zvýšit o 130,-Kč na občana.

Třídit se tedy vyplácí. 
Od letošního roku přistavíme kontejner na kovy, 

textil můžete odkládat do bílých kontejnerů u bývalé 
dolní prodejny a firmy Potáček Střechy. Jedlé tuky       
a oleje do nádob označených na sběrných místech.

Plasty svážíme od domů a pokud nevíte kam          
s  kartonovým papírem, tak na tento máme kontejner 
pod školkou. Noviny a časopisy do škola.  

V tabulce vidíte zeleným křížkem označeno co zde 
patří. Pokud nevíte-nejbojte se zeptat.



 5

A jak vlastně chceme řešit odpady dále, abychom snížili 
náklady?

Pro rok 2025 máme zákonem na občana stanoveno 
maximálně 141,28 kg/osoba. Jakmile přesáhneme 
budem za tunu odpadu platit 1500,-Kč.

Snížíme frekvenci svozů na 4 týdny místo dvou     
a rozdáme nádoby na plasty, které budeme svážet 
stejným způsobem. Jakmile dorazí nádoby na BIO 
odpad, tak je rozdáme a již nebudete muset bio odpad 
vhazovat do směsného odpadu. Zdali si myslíte, že na 
vesnici nemáme bio odpad, tak se mýlíte! Ve 
směsném odpadu máme stále až 40% BIO.

A co přidáme? Kdo potřebuje kompostér, tak si jej 
může vyzvednout na obecním úřadě. Máme 
posledních 50 ks. Dů lež i té pro ekonomiku 
odpadového hospodářství je vymýtit BIO odpad ze 
směsného odpadu.

Novinkou od letošního roku je povinnost třídit i 
textilní odpad. Pro nás to pouze znamená, že do 
bílých kontejnerů nebudeme ukládat pouze oblečení 
pro charitní šatník, ale všechen neznečistěný textil, 
který se již nedá použít k nošení(staré oblečení, 
roztrhané oblečení, oděvy, které již nechceme ve svém 
šatníku)jen  nesmí být znečistěné.

Na základě Vašich podnětů jsme objednali 
kontejner na kovový odpad. Bude jen jeden v obci, ale 
velkoobjemový. Do něj budete moct ukládat nejen 
železo, ale hlavně plechovky a drobné kovy, které 
vyseparujete ze směsného odpadu, kam jste je 
doposud odhazovali. Stále také platí 1x ročně sběr 
starého železa místními hasiči.

Není se čeho obávat,barevně odlišíte co a kam patří
Odpad není hezký, ale pokud budeme mít hezké 

nádoby, tak nám nebude vadit ani na zahradě než 
dojede svozovka.

Na trávu a listí máme 3 kontejnery v obci

Trávu a listí budete i nadále moct vyvážet do 
velkoobjemových kontejnerů na třech místech v obci.

I zde lze uložit plastový odpad

Kontejnery na větve a kartonový papír pod školkou
Pro názornost kartonový papír 
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Tělovýchovná jednota si 
volila vedení 

Začátek roku bývá důvodem k bilancování 
dosažené práce za uplynulý rok a pravidelně se konají 
valné hromady spolků. Rok 2025 je rokem volebním 
pro Tělovýchovnou jednotu ve Stříteži nad Ludinou.

 Členové si zvolili předsedu spolku Bedřicha 
Čočka, který tuto funkci zastával již v minulém 
období. Došlo ke změně tajemnice. Paní Ludmilu 
Šrámkovou nahradila Lenka Dubová. Dále valná 
hromada doplnila další pracovní pozice a výbor 
spolku.

 Jménem obce Střítež nad Ludinou bych rád 
poděkoval za spolupráci v uplynulých letech a všem 
nově zvoleným přeji hodně sil a zdaru v dobrovolné 
práci.  

V sobotu 22.2.2025 do místní sokolovny dorazil 
Harry Potter se svou kamarádkou Hermionou 
Grangerovou, dále byli přítomni Albus Brumbál, 
Severus Snape, Bellatrix Lestrangerová a Hagrid. Pro 
děti měli připraveny soutěže, za které dostávaly 
drobnou odměnu. Létaly na koštěti Nimbus 2000, 
hledaly ponožku, kterou ztratil Dobby, zkusily si 
zahrát famfrpál. Zapojit se mohli také rodiče                 
a společně s dětmi kouzlili a levitovali. Nakonec 
museli rodiče prokázat, zda umí poskládat z papíru 
Večerníčkovu čepici a přitahovali kouzelnický 
klobouk nohama na papírovém běhounu. Po celou 
dobu karnevalu hrály písničky od DJ Miry. 

V jednom bloku předtancovala dětem Beátka 
Křížková na písničky od Káji a Bambuláčka. 
Návštěvníci se mohli občerstvit v jednom z barů.         
V nabídce byla káva, čaj, zákusky, chlebíčky, párek      
v rohlíku a drobné pochutiny. Děti si odnesly spoustu 
zážitků a také pěkné ceny z tomboly.

Děkujeme všem sponzorům za věcné i finanční 
dary. Žákům ze ZŠ Střítež nad Ludinou za obrázky, 
které sloužily k výzdobě sokolovny a organizátorům 
za přípravu karnevalu. 

Už teď se můžete těšit na karneval v roce 2026, 
který se bude konat v sobotu 14. března. 

Lenka Dubová, tajemnice TJ

Maškarní karneval
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Jak získat informace o dění v obci? 
V minulém vydání našeho občasníku a na stránkách obce jsme 

informovali o možnosti využít novou aplikaci Sencito. Někteří z Vás ji 
nainstalovali a využívají. V této aplikaci naleznete nejen zprávy obce, ale i 
informace z úřední desky. Lze si zde otevřít obecní web a také využít 
informace meteostanice o teplotě, vlhkosti, prašnosti a tlaku. Máte k 
dispozici informace o dopravní situaci i odstávkách ČEZ. 

Na stránkách obce naleznete odkaz.

Dne 22.2.2025 nás opustila paní Anna Mynaříková,roz.Sekaninová z č.5,  
která se v r.1957 stala členkou dívčího sboru, který založil tehdejší dlouholetý varhaník 
kostela pan Antonín Mik (č.129)ze žákyň tří ročníku (6-8 tř.) školy, pro doplnění 
chrámového sboru.Nový  dívčí sbor zpíval v kostele nejprve vždy v měsící květnu denně 
při májových pobožnostech k Panně Marii, a postupně se děvčata přidávala k chrámovému 
sboru, ve kterém zpívala i při velikonočních a vánočních mších a při slavnostech "Božího 
Těla". Ženská část sboru pak zpívala ještě při svatbách, pohřbech, a to i na hřbitově. Pro svůj 
krásný, čistý sopránový hlas zpívávala ve sboru i sóla. Zpívala ráda i v sanitce, když 
jezdívala na různá vyšetření, a zlepšovala tak náladu svým spolucestujícím pacientům 
Od Boha měla nejen dar krásného hlasu, ale i nadání ke skládání písní. V posledních letech 
složila pro střítežský chrámový sbor píseň k patronu našeho kostela sv.Matoušovi, která se 
zpívá u příležitosti hodových oslav. Pro chrámový sbor v Potštátě složila píseň k patronu sv.Bartoloměji. Také 
složila dvě litanie ke svatým, velikonoční a vánoční mši. Spolupracovala přitom s panem Karlem Kotrlou, učitelem 
ZUŠ Potštát, který jí předzpívané písně převedl do notového zápisu, hudebně upravil a doplnil o další hlasy.

Určitě se shodneme na tom, že tato skromná paní, měla nadání, které nepromarnila, a které si zaslouží zveřejnění, 
úctu a společné poděkování nás všech.

„Aničko, děkujeme, a odpočívej v pokoji.“

Ludmila Šatánková

Na místním hřbitově byla zahájena další etapa 
opravy zpevněných ploch. Nyní již budou dokončeny 
chodníky a současně se přizpůsobí vjezd kolem 
márnice, tak aby bylo možné pohřebními vozy 
najíždět, co nejblíže.

Jsme si vědomi, že již není vůbec snadné zajistit 
dostatek lidí, kteří vynesou zesnulé na místo 
posledního odpočinku. Bohužel neočekáváme ani 
zásadní změnu, a proto se stále více využívá služeb 
pohřebního ústavu k vyvezení vozidlem. 

Věřím, že úpravy budou přínosem a následně si   
uživatelé uvědomí, že hřbitovní odpady je možné     
i třídit a ukládat do připravených kontejnerů.
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Zapište si do kalendáře! 
27.-28.3. Velkoobjemový odpad
29.3. Ukliďme Česko, společně uklidíme okolí naší obce a na závěr posedíme ve 

sportovním areálu u táboráku  
5.4. Sběr starého železa
30.4. Pálení čarodějnic
31.5. Kácení máje

Zpravodaj Ludina,
periodický tisk územně samosprávního celku vydává občasně Obec Střítež nad 
Ludinou, Střítež nad Ludinou 122, 753 63 Střítež nad Ludinou, IČO: 00302023, MK ČR E 
23891. Číslo 1/2025 bylo vydáno 26.2. 2025 .

Realizace: funprint.eu

Šťastné a veselé Vánoce,  
hodně zdraví a vše dobré v 
nového roce Vám přeje 
Radim Haitl, starosta

Caption

Od úterý 4. března svážíme s 
novou svozovou společností! 

Zatím bez čipů, ale pouze do 
plastových popelnic! 

Plastový odpad naposled do pytlů! 

http://funprint.eu
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